
 
Zápisnica zo zasadnutia Rady školy ZŠ s MŠ Kapušany  

 
Dátum: 13.11.2019 (streda) o 16. 00 hod. v priestoroch 9. A triedy ZŠ 

Zúčastnení členovia: podľa prezenčnej listiny 
 
Program: 

1. Otvorenie 
2. Informácia o plnení rozpočtu na rok 2019 k 15.10.2019 a predloženie návrhu na 

rozpočtové opatrenie č.3 
3. Návrh na zvýšenie výšky príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov za pobyt dieťaťa v MŠ 

a návrh na zvýšenie príspevku na čiastočnú úhradu nákladov na činnosti ŠKD 
4. Rôzne  
5. Záver 

 

Ad1)  
Zasadnutie RŠ otvoril predseda RŠ Mgr.Lukáš Prusák, ktorý privítal prítomných členov RŠ 
a prizvaných hostí, následne prítomným predstavil program zasadnutia. Za zapisovateľku bola 
určená Mgr. Lenka Smetanková.  
 
Ad 2)  
Informácia o plnení rozpočtu na rok 2019 k 15.10.2019 a predloženie návrhu na rozpočtové 
opatrenie č.3 
Vzhľadom na personálnu obmenu členov Rady školy od 10/2019 v úvode prejednávania bodu 2) 
bolo vysvetlené členenie rozpočtu ZŠ s MŠ (kompetencie: normatívne, nenormatívne, originálne, 
mimorozpočtové) a zároveň nadväznosť na zdroje jednotlivých príjmov (podielové dane / 
štátny rozpočet) vrátane súčasného stavu finančných možností oboch zdrojov.  
Následne p.Kováčová prítomným predstavila plnenie rozpočtu ZŠ s MŠ na rok 2019 k 15.10.2019 
a zároveň rozpočtové opatrenie č.3 – ktoré bude samostatným bodom rokovania obecného 
zastupiteľstva dňa 15.11.2019.  
Podklady k uvedeným témam sú prílohou tejto zápisnice.  
Najvýznamnejšie zmeny predložené v rámci rozpočtového opatrenia sú:  

- Na základe počtov žiakov vedených v Eduzbere k 15.9. sa celkový rozpočet 
v normatívnych príjmoch a výdavkoch zvyšuje o 20 738,00€  

- ZŠ s MŠ požiada Obec Kapušany o presun 20% z prevádzkových nákladov 
(normatívnych) na mzdové výdavky (t.j.19 160€ plus 7 079,00€) – čo je taktiež 
zapracované v rozp.opatrení č.3 

- Nenormatívne príjmy sa znižujú o 30 123€ (pričom najväčšou fin. položkou je položka 
Platba za stravu, ktorá z rozpočtu vypadáva – a vedie sa na účte 221 (výdavkový účet 
školskej jedálne) a najvýznamnejšou príjmovou položkou je Dotácia zo štátu na stravu: 
24 940€ 

V rámci originálnych kompetencií (t.j. MŠ, ŠKD a Školská jedáleň) sa príjmy celkovo znižujú 
o 3 575€ a príjmy v rámci mimorozpočtových príjmov sa zvyšujú o 8 055€ (najmä vzhľadom 
k položke: príjmy ŠJ v rámci mimorozpočtových príjmov – 7 225€).  
 
Na základe uvedeného a diskusii k rozpočtu, RŠ odporúča zriaďovateľovi ZŠ s MŠ rozpočtové 
opatrenie č.3 v rámci svojho rozpočtu schváliť.  
 
 
 



Ad3)  
Návrh na zvýšenie výšky príspevku na čiastočnú úhradu výdavkov za pobyt dieťaťa v MŠ a návrh 
na zvýšenie príspevku na čiastočnú úhradu nákladov na činnosti ŠKD 
 
Obec Kapušany na svojom zasadnutí – 13.12.2019 sa bude zaoberať všeobecne záväzným 
nariadením, ktorým stanoví výšku vyššie uvedených popolatkov a zároveň na základe výšky 
týchto poplatkov bude zostavovať svoje rozpočet.  
Vzľadom na skutočnosť, že ZŠ s MŠ v posledných rokoch chýbajú finančné prostriedky najmä 
v rámci originálnych kompetencií, t.j. financií z rozpočtu obce Kapušany, vedenie ZŠ s MŠ 
prinášajú na zasadnutie RŠ návrh na zvýšenie vyššie uvedených poplatkov. Zároveň žiada, aby 
poplatky vyzbierané od rodičov (na MŠ a ŠKD), ktoré škola zasiela na účet obce, boli poskytnuté 
škole na potreby MŠ a ŠKD (rovnako tak režijné náklady 0,20€/za každého stravníka). 
V posledných rokoch tieto poplatky boli škole zasielané len občasne, čo súviselo s potrebou obce 
financovať investičné náklady MŠ a ŠKD.  
 
P.zástupca školy, Mgr. Eduard Skonc vysvetlil detailnejšie súvislosti týchto poplatkov a potreby 
ich zvýšenia:  
 
 
ŠKD:  

- Podľa koeficientu stanoveným štátom, pre vypočet objemu potrebných fin.prostriedkov 
(za rok 2019) by pre ŠKD malo byť vyčlenených od obce: 67 521€, pričom reálna 
potreba je 79 000€ - mzdy a odvody (zároveň však sa očakáva, že koeficient na rok 2020 
bude štátom zvýšený),  

- chýbajúce fin.prostriedky vedenie ZŠ s MŠ navrhuje získať prostredníctvom poplatku, 
ktorý navrhuje zvýšiť z  

- v ŠKD je akutálne 115detí  (1.-4.ročník, niekoľko žiakov 5teho ročníka), 4 oddelenia = 4 
zamestnanci, okrem poobedňajšej činnosti má ŠKD aj ranné schádzanie žiakov pred 
vyučovaním (t.j. pre deti, ktorých rodičia  

- vedenie školy vyčíslilo taktiež sumu, ktorou by sa ŠKD malo podieľať na prevádzkových 
nákladoch (materiál na VV činnosť, PN, soc.fond, energie), avšak pri zostavovaní návrhu 
rozpočtu túto položku nebude zapracovávať 

- Poplatok v ŠKD je od roku 2011: 5€/mesiac – vedenie ZŠ s MŠ navrhuje zvýšiť poplatok 
na 10€/žiak (pričom odporúča v prípade súrodencov tento poplatok na každého 
ďalšieho súrodenca znížiť) a tento návrh, prv než ho predloží OCZ, predkladá aj RŠ  

Po diskusii členov RŠ predseda RŠ dáva hlasovať o návrhu zvýšiť poplatok za ŠKD. 
Uznesenie:  
Rada školy odporúča zriaďovateľovi ZŠ s MŠ Kapušany zvýšiť príspevok na čiastočnú úhradu 
nákladov na činnosti ŠKD na 10€. 
Za návrh 10€ hlasovali 4 členovia RŠ, proti sú 5 členovia, pričom títo zároveň konštatujú, že sú 
za zvýšenie poplatku, avšak nie vo výške 10€/žiak, ale 8€/žiak.  
 
MŠ:  

 
- Podľa koeficientu stanoveným štátom, pre vypočet objemu potrebných fin.prostriedkov 

(za rok 2019) by pre MŠ malo byť vyčlenených od obce: 204 815,25€, pričom reálna 
potreba je 226 689€ (zároveň však sa očakáva, že koeficient na rok 2020 bude štátom 
zvýšený),  

- Vedenie ZŠ s MŠ v rámci svojho rozpočtu na rok 2020 bude však žiadať len 216 000€ , 
pričom chýbajúcich cca 11 000€ chce zabezpečiť zvýšením poplatku za MŠ  

- P.Skonca uvádza, že podmienky výchovného procesu v MŠ sa zvýšili – počet detí v jednej 
triede (16) je priaznivý pre deti aj pre učiteľky, čo je jedným z najväčších kvalitatívnych 
zlepšení (zároveň však má tento stav dopad aj na finančné možnosti školy, čo sa 
prevádzkových i mzdových výdavkov),  



- V súčasnosti je platiacich detí v MŠ: 50 (deti v predškolskom veku poplatok neplatia), 
počet detí do 3 rokov je: 4 

- Poplatok v MŠ je od roku 2011:9€/mesiac – vedenie ZŠ s MŠ navrhuje zvýšiť poplatok na 
15€/dieťa (pričom odporúča v prípade súrodencov tento poplatok na každého ďalšieho 
súrodenca znížiť – MŠ je 6 súrodeneckých dvojíc ) a tento návrh, prv než ho predloží 
OCZ, predkladá aj RŠ 

- P.Kováčová pripomína tiež  skutočnosť, že od 1.1.2020 sa mzdové výdavky pre všetkcýh 
zamestnancov zvyšujú o 10% a zároveň je treba brať do úvahy aj nárast cien energií 
v r.2020 

 
Po diskusii členov RŠ predseda RŠ dáva hlasovať o návrhu zvýšiť poplatok za MŠ 
 
UZNESENIE: 
Rada školy odporúča zriaďovateľovi ZŠ s MŠ Kapušany zvýšiť výšku príspevku na čiastočnú 
úhradu výdavkov za pobyt dieťaťa v MŠ na 15€/dieťa.  
Za návrh 15€ hlasovali 3 členovia RŠ, proti sú 5 členovia, pričom títo zároveň konštatujú, že sú 
za zvýšenie poplatku, avšak vo výške 12€/žiak. Dvaja členovia sa hlasovania zdržali.  
 
Školská jedáleň:  

- Od 1.9.2019 sa počet stravníkov omoho zvýšil  
- Podľa koeficientu stanoveným štátom, pre vypočet objemu potrebných fin.prostriedkov 

(za rok 2019) by pre školskú jedáleň malo byť vyčlenených od obce: 98 750€, pričom 
reálna potreba je 113 078€ 
 

P.starostka uviedla, že obec by mala dať na školu 40% z podielových daní na ZŠ s MŠ a v rámci 
tehto objemu by škola mala v rámci svojho rozpočtu dokázať hospodáriť. Taktiež upriamila 
pozornosť na VZN, ktoré bude zverejnené na web stránke a obecnej tabuli a na možnosť návrh 
VZN pripomienkovať.  
Napokon požiadala vedenie ZŠ s MŠ o zabezpečenie stretnutia s rodičmi ŠKD a MŠ z dôvodu 
potreby vysvetlenia prípadného zvýšenia poplatkov, čo ocenili aj prítomní členovia RŠ.  
 
Ad4)  
Rôzne  
P.Skonc informoval prítomných o aplikácii edupadge.sk, ktorú majú rodičia možnosť využívať 
a ktorá šetrí rodičom financie (napr. registračný poplatok za stravovanie v šk.jedálni: 3€).  
p.L.Prusák požiadal vedenie ZŠ s MŠ, aby vzhľadom na náboženské zázemie žiakov a detí ZŠ s MŠ 
zabezpečilo bezmäsitú stravu v školskej jedálni každý piatok (nielen hlavné jedlo, ale aj 
polievku). 
Taktiež požiadal vedenie ZŠ s MŠ o prehodnotenie rozhodnutia vykonávať dozor vyučujúcimi 
medzi budovami školy – jedálňou a telocvičňou, keďže je to náročné z časového hľadiska pre 
vyučujúceho presúvať sa a taktiež v nepriaznivom počasí to nie je pre vyučujúceho dobré.  
P.starostka S.Guteková informovala prítomných o pracovnom stretnutí k zostavovaniu rozpočtu 
obce na rok 2020, ktoré sa uskutoční dňa 21.11.2019 na OcÚ.  
p. Lešková sa zaujímala o spôsobe riešenia problému s vlhkosťou v triedach MŠ. P.starostka 
vysvetlila, že do tried budú umiestnené (zapožičané) odvhlčovače vzduchu v nočných hodinách 
do doby, kým sa neodstráni vlhkosť. Zároveň informovala prítomných o povinnosti 
zamestnancov MŠ informovať OcÚ o závadách, o ktorých bude upovedomená firma Combin.  
 
Ad5)  
Záver 
Na záver sa Mgr. L.Prusák, predseda RŠ poďakoval prítomným za aktívnu účasť a avízoval ďalšie 
stretnutie RŠ: 4.12.2019 
 
Zapísala: Mgr. Lenka Smetanková    Mgr. Lukáš Prusák 


